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Komisia územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 29.09.2023  

Číslo: 02134/2023/ORRUPŽP-13894 

Vybavuje: Ing. arch. Peter Serfözö 
e-mail: peter.serfozo@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 178 

  

 

 

 

ZÁPISNICA 

 

z 6. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 27.09.2023 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie). 

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 

kraja za rok 2021      

4. Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 

kraja za rok 2022 

5. Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja na 

roky 2023 – 2027 (s výhľadom do roku 2030) 

6. Chemko Strážske- monitoring PCB látok 

7. Informatívna správa o realizácii strategického parku Valaliky 

8. Návrhy, podnety a požiadavky 

9. Rôzne 

10. Záver 

 

 

 

 

K bodu č. 1:   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie Ing. Milan Lesňák privítal členov komisie a zhodnotil stav 13 prítomných 

členov komisie. Privítal hlavného kontrolóra Ing. Jozefa Hudáka. 

 

Z celkového počtu 19 členov komisie boli na začiatku rokovania prítomní 13 členovia, čo je  

nadpolovičná väčšina a  komisia bola  uznášaniaschopná.  



   

2 

 

Predseda komisie upozornil prítomných o vyhotovení zvukového záznamu použitím diktafónu 

výlučne pre potreby zhotovenia zápisnice.  

Program rokovania komisie bol vopred zaslaný všetkým členom komisie e-mailom, materiál 

na prerokovanie bol zaslaný e-mailom.  

Nebola prednesená požiadavka na zmenu programu.  

Predseda pristúpil k schváleniu programu rokovania, členom komisie zároveň umožnil podať 

návrh na doplnenie bodu do programu rokovania.. 

 

Diskusia: 

K bodu č.1 diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie o hlasovanie o programe ako celku. 

  

Uznesenie č. 27/2023 

Komisia schvaľuje program 6. rokovania Komisie ÚPŽP tak, ako bol predložený. 

 

Hlasovanie č. 1:  

Prítomní: 13 

Za: 13    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Predseda komisie skonštatoval, že program 6. rokovania komisie bol schválený. 

 

 

K bodu č.2: 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

Vyjadrenie:  

Na 5. komisii UPaŽP boli prednesené podnety a požiadavky v znení: 

 

Podnety predniesla Ing. Mária Halačová. Prednesené podnety boli vyhodnotené stavom v rie-

šení.  

 

- Podnet na opravu turistických trás v oblasti Zádielskej tiesňavy.  

Informáciu spracovala: 

Ing. Jana Mesárošová, projektový manažér pre cestovný ruch - ORR: 

Lokalita Zádielskej tiesňavy spadá do Národného parku Slovenský kras. Cez 

tiesňavu vedie Náučný chodník  ten značí, spravuje a udržuje Správa NP 

Slovenský kras. Všetky ostatné turistické trasy v okolí ako aj priamo v tiesňave 

značí Klub slovenských turistov. S údržbou trás je to niekedy náročnejšie. Tu 

dochádza ku kooperácii a vzájomnej dohode: Klubu slovenských turistov – ak sa 

jedná o úseky vo vlastníctve štátu a majiteľmi pozemkov. Hlavne čo sa týka 

odpratania kalamitného dreva, ktoré môže zasahovať do turistického chodníka či 

trasy. 

- Podnet o uskutočnenie pracovného stretnutia s úradom splnomocnenca pre rómske 

komunity- otvorenie témy splavovania odpadov v Prešovskom a Košickom kraji v 

povodiach riek Hornád a Hnilec. -  bol oslovený úrad splnomocnenca pre rómske 

komunity a pracuje sa na spoločnom stretnutí. 

- Možnosť vytvorenia aplikácie na komunikáciu medzi členmi komisií.  

- Doplniť monitoring stromov medzi obcami Buzica –Gomboš a Buzica- Mokrance 

– správa ciest bola mailom upovedomená o doplnenie monitoringu. 



   

3 

 

 

Diskusia: do diskusie sa zapojili  JUDr. Beáta Zemková 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- Založenie skupiny na komunikáciu členov komisie UPŽP cez aplikáciu Messenger. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 28/2023 

Komisia berie na vedomie kontrolu plnenia uznesenia č. 28/2023 

Hlasovanie č. 2:  

Prítomní: 13 

Za: 13     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č.3: 

Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 

kraja za rok 2021      

 

Vyjadrenie:  

Referentka pre analýzy štatistických údajov a rozvoj ľudských zdrojov Mgr. Katarína Rosičo-

vá, PhD. a vedúca referátu Rady partnerstva Ing. Angelika Theinerová z oddelenia pre regio-

nálny rozvoj, prezentovali Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samo-

správneho kraja za rok 2021. Správa má tri časti. Prvá časť pozostávala z hodnotenia silných 

a slabých stránok v jednotlivých oblastiach ako je doprava, životné prostredie, cestovný ruch, 

spolu s výzvami v týchto oblastiach. Druhá časť pozostáva zo sledovania aktivít schválených 

v rámci programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja. Tretiu časť tvorí štatistika ukazovate-

ľov rozdelená na ukazovatele, sledované na národnej ale aj krajskej úrovni, a ďalej index re-

gionálnej identity spolu s tvorbou pracovných miest. 

 

Diskusia: 

K bodu č.3 diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 29/2023 

Komisia berie na vedomie vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja 

Košického samosprávneho kraja za rok 2021 

 

Hlasovanie č. 3:  

Prítomní: 13 

Za: 13     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 4: 

Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 

kraja za rok 2022 

 

Vyjadrenie: 

Referentka pre analýzy štatistických údajov a rozvoj ľudských zdrojov Mgr. Katarína Rosičo-

vá, PhD. a vedúca referátu Rady partnerstva Ing. Angelika Theinerová z oddelenia pre regio-

nálny rozvoj, prezentovali Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samo-

správneho kraja za rok 2022. Správa má tri časti. Prvá časť pozostávala z hodnotenia silných a 

slabých stránok v jednotlivých oblastiach ako je doprava, životné prostredie, cestovný ruch, 

spolu s výzvami v týchto oblastiach. Druhá časť pozostáva zo sledovania aktivít schválených 

v rámci programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja. Tretiu časť tvorí štatistika ukazovate-

ľov rozdelená na ukazovatele, sledované na národnej ale aj krajskej úrovni, a ďalej index re-

gionálnej identity spolu s tvorbou pracovných miest. 

 

Diskusia: 

K bodu č.4 diskusia neprebehla 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 30/2023 

Komisia berie na vedomie vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja 

Košického samosprávneho kraja za rok 2022  

 

Hlasovanie č. 4:  

Prítomní: 13 

Za: 13     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 5: 

Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja 

na roky 2023 – 2027 (s výhľadom do roku 2030) 

 

Prišli dvaja členovia komisie, komisia mala 15 členov. 

 

Vyjadrenie: 

Referentka pre analýzy štatistických údajov a rozvoj ľudských zdrojov Mgr. Katarína Rosičo-

vá, PhD. a vedúca referátu Rady partnerstva Ing. Angelika Theinerová z oddelenia pre regio-

nálny rozvoj, prezentovali Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického 

samosprávneho kraja na roky 2023 – 2027 (s výhľadom do roku 2030). Informácie pozostáva-

jú zo štruktúry a metodiky tvorby tohto materiálu, informáciách o obsahových častiach prog-

ramu. Program pozostáva z dvoch hlavných dokumentov a to PHRSR a Integrovaná územná 

stratégia. Bol prezentovaný hlavný cieľ a štruktúra priorít s čiastkovými cieľmi na dosiahnutie 

hlavného cieľa. 

 

Diskusia:  

Do diskusie sa zapojili : JUDr. Beáta Zemková, Ing. arch. Matúš Človieček, Ing. Iveta 

Rušinová, Ing. Jozef Magda, Ing. Milan Lesňák, Ing. Jozef Hudák, Ing. Mária Halačová, Mgr. 

Ing. Miloš Ihnát 
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Predmetom diskusie boli témy: 

- dopyt po informáciách týkajúcich kúpeľov a akčných plánov pre kúpele 

- otázka existencie akčného plánu pre jazero Izra  

- otázka fungovania geoportálu, digitálneho dvojčaťa a implementácie nového 

stavebného zákona 

- dopyt po informáciách ohľadne dopadových štúdií týkajúcich sa strategickej investície 

Volvo Industrial park, otázka pripravenosti územia 

- riešenia problému súvisiaceho so znižovaním energetickej náročnosti budov vo 

vlastníctve KSK 

- možnosť doplnenia zásobníka projektov 

- téma vodných tokov, vodných plôch a ich znečistenia 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 31/2023 

Komisia berie na vedomie Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického 

samosprávneho kraja na roky 2023 – 2027 (s výhľadom do roku 2030). 

 

Hlasovanie č. 5:   

Prítomní: 15 

Za: 15     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 6: 

Chemko Strážske- monitoring PCB látok 

 

Odišli dvaja členovia komisie, komisia mala 13 členov. 

 

Vyjadrenie: 

Manažérka regionálneho rozvoja Ing. Marcela Ondová, PhD. z oddelenia regionálneho 

rozvoja prezentuje informácie o aktivitách, ktoré vykonáva Košický samosprávny kraj v okolí 

Strážskeho. Bol podaný projekt na sanáciu a revitalizáciu územia z rokoch 2021-2022 cez 

európsku grantová schému LIFE. Projekt nebol schválený. Začalo sa konzorcium nového 

projektového zámeru. Predpoklad podania je 2024. 

 

Diskusia:  

Do diskusie sa zapojili: Ing. Milan Lesňák, Ing. Peter Sekula, Mgr. Ing. Miloš Ihnát, MVDr. 

Ladislav Molnár, PhD., RNDr. Martin Smrčo 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- technológia čistenia plazmovým lúčom, celkovo použitá technológia 

- stav uskladneného odpadu v kontajneroch 

- kontaminácia divej zvery v lovných revíroch skrz zakopávaný odpad 

- kontaminácia kondenzom zo spaľovania, modernizácia existujúcej spaľovne 

- stabilizácia verzus deštrukcia PCB látok 

- kompenzačné mechanizmy na zneškodnenie premnoženej a kontaminovanej zvery 

- projekty monitorovania pôdy a ovzdušia 

- monitorovanie podzemnej vody, studní 
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Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 32/2023 

Komisia berie na vedomie informácie o monitoringu PCB látok – Chemko Strážske. 

 

Hlasovanie č. 6:  

Prítomní: 13 

Za: 13     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu 7: 

Informatívna správa o realizácii strategického parku Valaliky 

 

Odišiel jeden člen komisie, komisia mala 12 členov. 

 

Vyjadrenie: 

Informatívnu správu predstavila Ing. Mária Halačová a Ing. arch. Peter Serfözö. Informuje 

o 18-tich záväzkoch rozdelených do piatich skupín.  

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: Mgr. Ing. Miloš Ihnát 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- príprava cyklotrás, cyklotrasa Kostoľany 

- návrh informačného stretnutia  

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 33/2023:  

Komisia berie na vedomie Informatívnu správu o realizácii strategického parku Valaliky 

 

Hlasovanie č. 5:  

 

Prítomní: 12 

Za: 12    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 8: 

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

Odišiel jeden člen komisie, komisia mala 11 členov. 

 

Vyjadrenie: 

PaeDr. Dávid Demečko, PhD. predstavil starostu obce Olcnava, Jaroslava Salaja. Pán starosta 

informoval o zápachu šíriaceho sa z farmy ošípaných nachádzajúcej sa v k.ú. Spišské Vlachy 

a umiestnením blízko obce Olcnava a Bystrany. Z farmy sa šíri amoniak z vetrania farmy 
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a aplikácie hnojovice. Farma má v pláne navýšiť súčasný stav z 8000 kusov ošípaných, na 

22000 kusov ošípaných. 

 

 

Diskusia :  Do diskusie sa zapojili: PaeDr. Dávid Demečko, PhD., Mgr. Ing. Miloš Ihnát, Ing. 

Jozef Magda, Ing. Slavomír Zubrický, Ing. Peter Sekula, Ing. Marcela Ondová, PhD., Ing. 

Milan Lesňák, Ing. Rastislav Vojna 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- príklady podobných závodov 

- vplyv amoniaku na zdravie 

- výjazdové rokovanie 

- ochranné pásmo chovu zvierat vyplývajúce z územno-plánovacej dokumentácie 

- monitoring koncentrácie vo vode, pôde a ovzduší 

- zákon č. 372/1990 Zb. o priestupkoch v znení neskorších predpisov (účinný k 

1.1.2013) 

- komunikácia s vlastníkom farmy 

- proces EIA 

- podnet na enviro-políciu  

- vytvorenie pracovnej skupiny 

 

Podané podnety: 

Preverenie ochranných pásiem vyplývajúcich z územnoplánovacej dokumentácie. 

Návrh na vytvorenie pracovnej skupiny, ktorej predsedom je Mgr. Ing. Miloš Ihnát, PhD. 

a členmi sú PeaDr. Dávid Demečko, JUDr. Beáta Zemková, Ing. arch. Matúš Človieček, Ing. 

Jakub Špilár, MVDr. Ladislav Molnár, Ing. Peter Sekula, RNDr. Martin Smrčo, Ing. Jozef 

Magda. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 34/2023:  

Komisia navrhuje založenie pracovnej skupiny vo veci riešenia problému pri chove ošípaných 

na farme Agrovýkrm Spiš v okolí obce Olcnava, spolu s pracovným výjazdom.  

 

Hlasovanie č. 5:  

 

Prítomní: 11 

Za: 11    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 9: 

Rôzne 

 

Diskusia :  Do diskusie sa zapojili: Mgr. Ing. Miloš Ihnát,, Ing. Milan Lesňák, Ing. arch. 

Matúš Človieček, Ing. arch. Peter Serfözö, JUDr. Beáta Zemková, Ing. Mária Halačová, Ing. 

Jozef Magda 
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Predmetom diskusie boli témy: 

- Informácie ohľadom jazera Izra 

- dátum a miesto pracovného stretnutia ohľadne strategickej investície Volva  

- informácie ohľadom stretnutia s rómskym splnomocnencom 

- vodná nádrž Ružín 

 

K bodu č. 10: 

Záver 

 

Predseda komisie Ing. Milan Lesňák konštatoval, že program 6. rokovania Komisie ÚPŽP bol 

vyčerpaný a poďakoval prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Ing. arch. Peter Serfözö                                                              

tajomník komisie 

 

...................................................... 

Ing. Milan Lesňák 

predseda komisie 

 


